
Glasovi dž i đ 

1.Glas dž pišemo nakon provedenog jednjačenja po zvučnosti ispred zvučnoga b 

(napr.promidžba) 

svjedočiti – svjedo__ba/ jednačiti - jedna__ba/ učiti – u_benik/ naručiti- naru__ba 

 

2.Glas dž pojavljuje se u tuđicama, uglavnom iz engleskog i turskog, i njih treba 

zapamtiti (džamija, džep, džip itd.). 

__udo,__oging, pi___ama, ___ezva 

3.Glas dž nalazi se u sufiksu -džija, koji nam je došao iz turskoga jezika, a služi kao 

oznaka zanimanja ili osobine (ćevabdžija, buregdžija itd.). 

Upiši dž ili đ: 
čovjek iz grada koji se odijeva gradski i nosi šešir – 
uzgajivač i prodavač bostana (lubenica i dinja) – 
onaj koji služi u topništvu – 
koji diže buku, galami –  
 

4.Glas đ pojavljuje se u oblicima i izvedenicama na mjestu osnovnog d (svaditi – 

svađa, graditi – građa itd.). 

Upiši dž ili đ: 
pogoditi – poga__ati 
izgraditi – izgra__en 
odgoditi –odga___ati 
zasaditi – zasa___en 
 
5. Glas đ pojavljuje se u riječima kojima postanak nije vidljiv pa te riječi treba 
zapamtiti: Đurđica, leđa, oruđe, mađioničar itd. 
 

Upišite dž ili đ 
 
grozd –grož__e, pogoditi –poga__ati, sud – su__enje, 
vrsta glazbe – __ez, učiti –u__benik, teška okovana cipela –bakan___a 
 

svjedo___ba                 ___ep                   posu___e                ___ezva           

le___a                          sme___a               an___eo                  sva___a 

pan___e                       ___ungla               u___benik              ___uro 

___on                          gra___anin             ___ip                     ___amija 

gospo___a                   ___emper              ro___endan           ro___ak 
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